
Presidium
Kort verslag

Datum : maandag 18 november 2019
Tijd : 20.00 uur
Plaats : commissiekamer gemeentehuis West Betuwe te Geldermalsen

Aanwezig : Jos van Maanen (voorzitter), Petra van Kuilenburg (LLB), Annet IJff (PvdA), Andrea 
Zierleyn 

(GL), Rita Boer Rookhuiszen (D66), Lourens van Bruchem (SGP), Fred 
Temminck (CU), 

Klaartje de Heus (DB), Dittie van Zee (CDA), Harry Keereweer (burgemeester) en 
Koen 

Steenbergen (raadsgriffier)
Afwezig : Jos Rietbergen (VWB) en Edwin Loeff (VVD)

Nr. Agendapunt

1. Opening

De voorzitter opent de vergadering en heet de aanwezigen welkom.

2. Vaststelling agenda

De agenda is ongewijzigd vastgesteld.

3. Beknopte besluitenlijst van 21 oktober 2019

Actie

Actie

Naar aanleiding van pagina 1:  Jos licht toe dat de selectiecommissie voor de 
invulling van de vacature raadsgriffier op 2 december voor het eerst bijeen 
komt. Dit vanwege het feit dat er eerder geen geschikt moment te plannen viel 
in de agenda’s van de leden van de commissie, waarmee er voldoende leden 
aanwezig waren om de aftrap te geven. Gevraagd is om die avond wat later te 
beginnen dan 19.30 uur (bijvoorbeeld 19.45 uur). Jos zal dit communiceren met 
de begeleidster van Necker van Naem.

Naar aanleiding van pagina 2:  Dittie spreekt haar verbazing uit over het 
persbericht vanuit het college met betrekking tot de gemaakte keuze over de 
huisvesting. De uitkomst van de Quick Scan is niet eens met de leden van de 
klankbordgroep gecommuniceerd en dat wordt wel als zodanig vermeld in het 
raadvoorstel. Ook de raad wordt hiermee voor een dilemma gezet in de te 
maken keuze. De leden van de klankbordgroep hebben het idee dat de 
huisvesting via een te doorlopen BOB-cyclus tot een eindvoorstel zou komen. 
Maar er ligt al een kant en klaar voorstel gereed. Welke beeldvorming kan 
hierop nog plaatsvinden? Fred is het met haar eens en is ook van mening dat er 
een beeldvorming zou komen, waarin de scenario’s voorbij zouden komen om er 
vervolgens in de oordeelsvorming over te debatteren wat uiteindelijk tot een 
besluitvorming gaat komen. Annet heeft ook het persbericht met verbazing 
gelezen en vraagt zich in het algemeen af, of het college niet wat veel besluiten 
via een persbericht communiceert die (soms) best politieke lading hebben. 
Daarentegen vindt ze dat er vanuit de griffie meer gecommuniceerd mag 
worden op de genomen raadsbesluiten. Deze oproep wordt breed ondersteunt 
in het Presidium (Koen).

Voortgang actielijst:
-4, -5, -6, -7, -8: zijn afgedaan (geel gearceerd) en gaan nu van de lijst af.
-10: er is een gesprek met de voorronde-voorzitters geagendeerd op 3 
december.

Het korte verslag is ongewijzigd vastgesteld.

4. Ingekomen stukken
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Presidium

Verzoek

Lijst stand van zaken ingekomen stukken
- Rita vraagt of ook de lege vakken kunnen worden ingevuld, zodat 

duidelijker wordt hoe de afhandeling heeft plaatsgevonden.
- Koen geeft aan dat soms de inbreng van een ingekomen stuk de raad 

passeert via een informatienota, raadsvoorstel of is verwerkt in een 
beleidsnota. De indiener is daar dan van op de hoogte gesteld door het 
college (lees ambtelijke organisatie).

- Rita vindt het voor de duidelijkheid naar de raad toe toch beter als 
zoveel mogelijk alle blokken worden ingevuld.

Lijst stand van zaken toezeggingen
- Rita haalt het geel gearceerde OV-14-05-2019 aan, er was toegezegd 

dat de opbouw van de kosten voor een invalidenparkeerkaart besproken 
zou worden in de denktank SD. Die is gehouden en dit is er niet in 
besproken, dus zal ze er bij de volgende vergadering van de raad weer 
naar vragen.

5. Mededelingen

Afspraak

Opmerking

- Er is email ontvangen met daarin de mededeling dat de 
Aeriusberekening Perendreef Asperen eind november zal worden 
geleverd en het verzoek om het bestemmingsplan geagendeerd te 
houden in de decembercyclus. Het presidium gaat hiermee akkoord.

- Harry meldt uit een interne memo dat het college het presidium 
informeert over het uitstel van de Nota kunst en cultuur die in Q4-2019 
naar de raad zou komen. Dit proces heeft vertraging opgelopen, omdat 
het college deze nota beschouwd als een harmonisatie-opgave. Daarom 
is besloten om drie scenario’s uit te werken in een startnotitie kunst en 
cultuur, aan de hand waarvan het college de raad vroegtijdig wil 
meenemen in de besluitvorming. Is door het Presidium v.k.a.

- Het Presidium merkt in zijn algemeenheid op dat het incidenteel 
doorschuiven van een onderwerp zal worden gedoogd, maar als dit 
structurele vormen gaat krijgen dat we dan in de problemen kunnen 
komen. We krijgen dan te maken met cycli die veel te vol raken met 
voorstellen en onderwerpen. Dat is niet meer te bij te benen, dus daarop 
dient beter te worden gestuurd door college en management.. De 
bestuurlijke planning is daarom noodzaak dat die er zo snel mogelijk 
komt!

6. Verzoeken

Afspraak

Afspraak

- De gevraagd informatienota door de VVD over het uurtarief en het 
toezicht op de kinderopvang in 2020 is verstrekt en zal worden 
opgenomen in de Lijst ingekomen stukken. Het Presidium is van mening 
dat deze informatienota niet te hoeft worden geagendeerd als 
bespreekstuk. De inhoud spreekt voor zich en is duidelijk.

- Verzoek om het raadsvoorstel instemming Notitie uitgangspunten RES 
alsnog te agenderen in de raadcyclus van december. Presidium kan zich 
na de toelichting hierin vinden.

7. Conceptplanning raadcyclus 2019-9 versie 21 oktober 2019

Afspraak

Voorstel

Petra merkt op dat er een geheim document als bijlage in het raadsvoorstel 
over de kadernota Breedbandnetwerk wordt genoemd. Zij vraagt hoe de inhoud 
van dat document wordt aangeboden en op welke wijze er eventueel gebruik 
van kan worden gemaakt bij de besluitvorming. Het Presidium spreekt af dat 
het geheime document bij de griffie ter inzage komt te liggen en dat de inhoud 
uit die kadernota niet kan worden gebruikt bij openbare besluitvorming omdat 
het hier om gevoelige informatie gaat die de onderhandelingspositie kan 
schaden. Voorgesteld wordt om dit voorstel als laatste agendapunt te 
agenderen en zo nodig dit agendapunt in beslotenheid te bespreken. Alle 
aanwezigen die geen inbreng hebben in de oordeelsvorming en de eed/gelofte 
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Actie

Actie

Actie

Vraag

Verzoek
Actie

Actie

Wijzigingen

niet hebben afgelegd dienen de zaal dan te verlaten en we gaan achter 
gesloten deuren door.

Andrea mist de agendering van het voorstel over de zonneparken die in 
december is toegezegd. Wat is daar de reden van?
Lourens mist de bespreking van de uitkomsten uit het 
woonbehoefteonderzoek. Waarom zit die er niet bij?
Harry zal dit morgenvroeg gelijk vragen binnen het college en Koen zal deze 
vragen uitzetten langs de gebruikelijke weg.
Beeldvormende agenda’s 28 november
Dittie merkt in zijn algemeenheid op dat ze het gevoel heeft dat het presidium 
veelal bij de invulling van deze avonden en de keus voor de locatie buiten spel 
staat. Ze verzoekt om meer samenwerking met het college in de voorbereiding, 
zodat het presidium (waar nodig) kan (bij)sturen.

1. APV: graag goed communiceren wat het doel is van die avond 
(verwachtingenmanagement) !

2. Recreatie en toerisme: geluiden gehoord dat er ook tennisvereniging(en) 
is uitgenodigd. Dan zou Sport er aan toegevoegd moeten worden en 
dienen ook andere verenigingen uitgenodigd te worden. Presidium is 
echter van mening dat Sport andere vorm van vrijetijdsbesteding is die 
veelal door eigen inwoners wordt beoefend. Ook vraagt het presidium of 
de genoemde 4 groepen/blokken wel de lading dekt voor het ophalen 
van voldoende informatie voor het opstellen van de beleidsnota. Er 
ontbreekt ook een informatienota of startnotitie waarin duidelijk doel 
uiteen gezet wordt en hoe het proces verder verloopt. Harry zal dit 
morgenvroeg bij college inbrengen.

3. Huisvesting: hierover is al voldoende gecommuniceerd bij 3., wel wordt 
nog de opdracht meegegeven aan Koen om de presentaties van deze 
avond vooraf in het RIS op te nemen. Eindtijd voor dit onderwerp dient 
flexibel te worden gehanteerd!

De conceptplanning is doorgenomen: 
1. Voorstel Notitie uitgangspunten RES opnemen als eerste onderwerp in 

oordeelsvorming 1.
2. Informatienota kinderopvang van de agenda oordeelsvorming 1 

verwijderen.
3. Voorstel kadernota Breedbandnetwerk laatste agendapunt 

oordeelsvorming 2 en zo nodig in beslotenheid.

Besluit / 
actie

Het Presidium kan zich verder vinden in de concept-agenda’s en geeft de 
raadsgriffier opdracht om deze verder uit te (laten) werken en spoedig op te 
nemen in het RIS!

8. Evaluatie raadcyclus 2019-08 (BR 22 oktober 2019), begrotingsraad (7 
november) en 
raadcyclus 2019-09 (BV 5 november en OV 12 november)

Vraag

Toezegging

Afspraak

De beeldvorming met de woningcorporaties was een goede avond. Hoe gaan 
we hier nu verder mee, er is gesuggereerd dat er nog meer avonden zouden 
volgen?
Koen geeft aan dat de planning voor de beeldvormende en gebiedsgerichte 
avonden voor 2020 gereed is gemaakt door Conny en dat hij die aan de leden 
van het Presidium zal doen toekomen, zodat we in de vergadering van 
december daar aandacht aan kunnen besteden.

De begrotingsraad op 7 november is nogal rommelig verlopen en er was veel te 
weinig tijd voor ingeruimd. In 2020 zal de begrotingsraad om 17.00 uur 
beginnen (conform de vergadering voor de perspectievennota in juli) en worden 
onderbroken met een hapje eten en uiterlijk om 23.00 uur eindigen!
De afspraak van het houden van de voorbeschouwingen bij de 
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Verzoek

Afspraak

perspectievennota in juli voorkomt niet, dat er bij de begrotingsraad door de 
fracties nog “nabeschouwingen” worden gehouden. Immers toetst de raad of de 
ingebrachte amendementen en moties bij de perspectievennnota goed zijn 
verwerkt in de begroting en wil de fractie daar nog wat van vinden. Ook het 
inbrengen van nieuwe amendementen en moties vergt de nodige tijd, waarbij 
het als een gemis is ervaren dat de “overwegingen” niet mogen worden 
genoemd en dat er slechts aandacht is voor het “dictum”.
Rita is van mening dat er bij het indienen van nieuwe amendementen en 
moties tijdwinst is te behalen, als het college wat meer politieke sensitiviteit aan 
de dag zou leggen. Voorbeeld: het onderwerp vaccinaties ligt bij de fractie van 
D66 politiek gevoelig. Nadat er een paar vergaderingen terug over is gesproken, 
is er niets meer vanuit het college over vernomen, wat de fractie D66 ertoe 
heeft genoopt hiervoor aandacht te vragen. Als dan in de beantwoording blijkt 
dat het college achter de schermen hier al mee bezig is, had dat veel tijd en 
moeite kunnen schelen.

Andrea zegt dat in de oordeelsvorming op 12 november bij het voorstel 
zonnepanelen op De Pluk, werd geopperd dat er een gewijzigd voorstel zou 
komen naar aanleiding van de inbreng van de wethouder. Hoe gaan we hier 
mee om?
Koen geeft aan dat zodra het raadsvoorstel vanuit het college bij het Presidium 
is ingebracht en geagendeerd, dat voorstel niet meer gewijzigd kan worden 
door het college. Hooguit kan een raadsbesluit, als alle fracties in de 
oordeelsvorming het daarover eens zijn,  gewijzigd bij de besluitvorming worden 
ingebracht. Bij wijzigingen moet je dan denken aan kleine tekstuele wijzigingen, 
waardoor de strekking van dat besluitpunt niet wijzigt. Als er besluitpunten 
gewijzigd dienen te worden vastgesteld dan moet dat via een amendement 
gebeuren. In dit specifieke geval is door hem een paar tekstuele wijzigingen 
doorgevoerd in besluitpunt 2 en zal besluitpunt 3 geamendeerd dienen te 
worden.

Verder is hier gesproken over het elkaar, voorafgaand aan de vergadering, in 
kennis stellen van inhoud van amendementen en moties conform gemaakt 
gentlemensagreement. Tot 14.00 uur op de dag van de vergadering. Hierbij is 
opgemerkt dat het mogelijk blijft om staande de vergadering nog een 
amendement in te dienen en als het een kleine wijziging betreft dat dit zelfs 
mondeling kan geschieden. Afgesproken is om zoveel mogelijk het 
gentlemensagreement te respecteren!

9. Overige onderwerpen

Toezegging

Structureren emailverkeer griffie naar raad- en commissieleden

De raad- en commissieleden zijn blij met het wekelijkse overzicht 
“bestuursinformatie” vanuit GO op de donderdag. Gevraagd wordt om het 
emailverkeer verder te stroomlijnen, zodat er niet dagelijks meer mails worden 
verstuurd en ontvangen. Hierin is het moeilijk zoeken voor de raad- en 
commissieleden naar informatie. 
Kan er wellicht ook veel van het emailverkeer verlopen via de wekelijkse 
nieuwsbrief c.q. via de “bestuursinformatie” in GO? Ook wordt gevraagd naar 
een extra categorie “documenten” binnen GO voor alle technische vragen om 
ze daar te bundelen, naast de categorie schriftelijke vragen waarin de artikel 50 
beantwoording is opgenomen.
Koen zegt toe om hier samen met de medewerkers van de griffie naar te kijken 
hoe we dit kunnen stroomlijnen.

10. Rondvraag

Annet komt nog even terug op de uitgezonden persberichten vanuit het 
college. Zij heeft zich geïrriteerd over sommige berichtgeving, vooral als dat 
politiek gevoelig ligt en noemt hierbij als voorbeelden huisvesting – 
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openingstijden dorpshuizen – last onder dwangsom  vervuiling Spijk. Hierin 
wordt soms het woord besluit genoemd terwijl advies is bedoeld. Dat schept 
verwarring bij inwoners, wie is nu waarvoor verantwoordelijk.
Klaartje is verbaasd over het feit dat er een enorm artikel in de krant staat 
over “discotheek de Rodenburg” en dat zij daarbij de reactie vanuit het college 
mist.
Harry antwoordt dat het college een eigen bestuursorgaan is die ook eigen 
besluiten neemt en daarover uiteraard mag communiceren. Hierbij zullen we 
meer oog hebben voor de politieke gevoeligheid op sommige onderwerpen. Wat 
betreft de reactie op “de Rodenburg” die stond er wel bij, het waren echter 
maar 4 regels. Immers was dit een interview met de eigenaar van De 
Rodenburg waarop wederhoor is gevraagd. SentOne heeft zelf naar buiten 
gebracht dat hen een last onder dwangsom is opgelegd, die informatie kwam 
niet uit een persbericht vanuit het college.

11. Sluiting

De voorzitter dankt de aanwezigen voor hun inbreng en sluit de vergadering 
om 22.10 uur.

Vastgesteld in de vergadering van 16 december 2019

De raadsgriffier, De voorzitter,

Koen Steenbergen Jos van Maanen
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ACTIELIJST

Nr. Activiteit Wie Startdatum Afgedaan 
op

O3 Bestuurlijke Agenda / Lange Termijn 
Agenda

Invoering BA of LTA via “driehoek” 
bespreekbaar maken. 

Dit najaar zal worden gebruikt voor 
opstellen format en invulling. Invoering per 
2020!

raadsgriffier / 
gemeente- 
secretaris 19-08-2019

16-09-2019

09 Beeldvorming op invulling energietransitie 
(energieneutraal) West Betuwe

Voorafgaand aan de besluitvorming over 
een raadsvoorstel over de invulling van 
energieneutraal WB, beeldvorming laten 
plaatsvinden.

Griffie 16-09-2019

10 Gesprek organiseren met voorronde 
voorzitters

Een bijpraatsessie organiseren, waarin de 
voorzitters worden bijgepraat over de 
kleine wijzigingen in de vergaderstructuur 
en onderling afspraken te maken voor meer 
uniformiteit.

Gesprek staat geagendeerd op 3 
december!

raadsgriffier 16-09-2019 18-11-2019

11 Burgerparticipatie West Betuwe i.c.m. 12

In een volgend Presidium eens met elkaar 
van gedachten wisselen (brainstormsessie) 
over de inzet en aanpak van 
burgerparticipatie in West Betuwe.

raadsgriffier 16-09-2019

12 Right Challenge i.c.m. burgerparticipatie 
(zie 11)

Er zal een avond worden georganiseerd 
waarop de raad- en burgerleden worden 
geïnformeerd over Right to Challenge en 
aansluitend zal, extern begeleid, worden 
gediscussieerd over de invulling van 
burgerparticipatie door de raad in WB

raadsgriffier 
i.s.m. 
ambtelijke 
organisatie

21-10-2019

13 Begrotingsraad 2020

De begrotingsraad zal om 17.00 uur 
beginnen en na de schorsing, om hapje te 
eten, zal de vergadering uiterlijk om 23.00 
eindigen!

raadsgriffier 18-11-2019

14 Structureren emailverkeer raad- en 
burgerleden

raadsgriffier 18-11-2019
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Gevraagd is om het emailverkeer verder te 
stroomlijnen door wellicht meer gebruik te 
maken van de nieuwsbrief en/of de 
bestuursinformatie uit GO op de donderdag.
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